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افزایش سگ های ولگرد در شهرها و روستاها 
چالشی فراروی سلامت مازندران ایجاد کرده 
و شهرداری ها به عنوان متولی برای ساماندهی 

این موضوع بلاتکلیف و سرگردان هستند.
به گــزارش مهــر، در مازندران و شــهرهای 
مختلــف آن به راحتی هر جا ســر بچرخانی 
ســگ های ولگرد را می بینی البته در حاشیه 
شهرها بیشتر به چشــم می آیند. شهروندان 
ناخواســته از آنها می ترســند، شهرداری ها و 
شــوراها برای تعیین تکلیف آنها، ســرگردان 

هستند.
معضل سگ های ولگرد اگرچه موضوع جدیدی 
نیســت اما افزایش تعداد این حیوانات باعث 
رعب و وحشــت کودکان و خانواده ها شده و 
از این حیث نگران کننده است، سالانه نزدیک 
به ۱۰۰ میلیارد تومان بابت ســرم و واکسن 
بیماری هــاری هزینه می شــود و افراد زیادی 
به ویژه زنان و کودکان در کشــور و استان از 
حمله سگ ها به انســان آسیب دیده و گاهی 
در اثر حمله این حمله جانشــان را از دســت 

می دهند.
یکی از علل آن غذارســانی بــدون برنامه به 
سگ های بلاصاحب اســت از سوی دیگر رها 
کردن این حیوانات- ســگ هایی که گاهی با 
آزار مواجه بوده اند و آســیب هایی بر بدن آنها 
وارد شــده- در سطح شــهر، نداشتن محل 
نگهــداری این حیوانــات و در نتیجه افزایش 
فزاینده جمعیت آنهــا و ضعف متولیان برای 
جمع آوری و عقیم ســازی این حیوانات منجر 

شده تا به ابرچالشــی فراروی سلامت استان 
تبدیل شــوند. طبق قانون وظیفه جمع آوری، 
نگهداری و عقیم ســازی این سگ ها بر عهده 
دهیاری ها و شــهرداری ها اســت. بر اســاس 
دســتورالعمل کنترل سگ های ولگرد مصوب 
بهمن ماه سال ۱۳۸۷، شــهرداری ها وظیفه 
اصلــی را در خصوص ســگ های ولگرد دارند 
و باید ســگ ها را زنده گیری، واکسینه و عقیم 

کــرده و در مراکز ویــژه خارج از 
نگهداری  مســکونی  مناطــق 
کننــد، در کنار شــهرداری ها؛ 
ارگانی  دیگر  بهداشــت  وزارت 
اســت که می تواند در خصوص 
کنتــرل  راهکارهــای  ارائــه 
نقش  ولگرد  سگ های  جمعیت 

تعیین کننده ای داشته باشد.
از طرفــی »حامیــان حقــوق 

حیوانات« هم در صورت ســازماندهی درست 
می تواننــد برای جمع آوری و کنترل زاد و ولد 
این سگ ها و حمایت از این حیوانات در کنار 

شهرداری ها اقدام کنند.
کارشناســان معتقــد هســتند کــه مطابق 
اســتانداردهای ســازمان بهداشــت  جهانی،  
مؤثرترین راه برای کاهش و کنترل سگ های 
ولگــرد روش»  CNVR « اســت که مخفف 
کلمات   »گرفتن،  عقیم سازی، واکسینه کردن 
و رهاســازی« است که در کشــور ما نیز اجرا 
می شود.  با این وجود جولان گله ای سگ های 
ولگــرد در نقــاط مختلــف شــهری و مرکز 

شهرهای اســتان مازندران معضلی حل نشده 
است که اعتراض شهروندان را به دنبال داشته 
است. این مسئله علاوه بر آنکه تردد ماشین ها 
را خیابان های اصلی شــهر مختل کرده، جان 
شــهروندان را به دلیل اینکه سگ های ولگرد 
اغلب بیماری هایی نیز دارند، در معرض تهدید 
قــرار دارد و شــهروندان همــواره از حملات 
احتمالی این حیوانات بیم دارند.یک شهروند 

قائمشــهری می گوید: ماشینم را بیرون مغازه 
پــارک می کنــم و در روزهای ســرد پاییز و 
زمســتان گربه ها و سگ ها مدام زیر ماشین ها 
می خوابند و وقتی نزدیک ماشین می شویم به 

سمت ما هجوم می آورند.
رنجبــر در گفت وگو با خبرنــگار مهر افزود: 
وضعیــت بهداشــت عمومی و حفــظ ایمنی 
شــهرها، اصلًا مناسب نیســت و با توجه به 
تعداد زیاد سگ ها و گربه های ولگرد در سطح 
شهرها و حاشیه شهرها، تردد شهروندان مردم 
به خصوص زنان باردار، سالمندان، کودکان با 
مشکل روبرو اســت درحالی که جلوگیری از 

بروز خطرات احتمالی از سوی مسئولان لازم و 
ضروری است. عباس علیپور، معاون بهداشتی 
دانشگاه علوم پزشکی مازندران و رئیس مرکز 
بهداشت استان در گفت وگو با خبرنگار مهر با 
بیان اینکه سگ های ولگرد ابرچالش سلامت 
استان اســت، گفت: ســگ های ولگرد عامل 
اصلی افزایش کانون بیماری هاری در مازندران 
هســتند و ســالانه ۱۰۰ میلیــارد تومان در 
استان صرف درمان بیماری هاری 

می شود.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم 
پزشکی مازندران با بیان اینکه 
فوق العاده  معضــلات  از  یکی 
مسئله  اســتان  بهداشت  حاد 
که  اســت  ولگرد  ســگ های 
امسال به نسبت سال قبل، ۶۰ 
تا ۷۰ درصد واکســن و سرم 
بیشــتری تزریق کردیم و حتی امســال چند 
فقره فوتی ناشی از بیماری هاری نیز داشتیم، 
ادامه داد: متأســفانه برای نخســتین بار در 
استان شاهد انتقال بیماری هاری به سگ های 
چوپان و دام اهلی نظیر گاو هستیم که بسیار 

خطرناک است و جای نگرانی است.
این مسئول با بیان اینکه سگ هایی که توسط 
مسافران به مازندران می آیند باید حتماً دارای 
شناسنامه باشــند و واکسن هاری زده باشند، 
گفــت: این موارد جزو مطالبات جدی اســت 
که ســهل انگاری در این مسئله می تواند برای 
استان بســیار خطرآفرین باشد.علیپور با بیان 

اینکه شــهرداری متولی اصلی ســاماندهی و 
جمع آوری ســگ های ولگرد اســت و اگر این 
ساماندهی به خوبی انجام نگیرد ممکن است این 
مسئله موجب بروز فاجعه های جبران ناپذیری 
شود، خاطرنشان کرد: سرایت بیماری هاری به 
انسان و دام بسیار فاجعه بار است و هم اکنون 
تمامی واحدهای بیماری هاری ما در سراســر 
اســتان به صورت شــبانه روزی در حال ارائه 
خدمات هســتند و سالانه در استان مازندران 
نزدیــک به ۱۰۰ میلیارد تومان بابت ســرم و 

واکسن بیماری هاری هزینه می شود.
رئیس مرکز بهداشت استان با تاکید بر اینکه 
مراجعه همــراه با تأخیــر بیمارانی که دچار 
گزیدگی از سوی ســگ های ولگرد می شوند 
متأسفانه منجر به تبدیل عفونت ویروس هاری 
به بیماری هاری می شــود که تاکنون در دنیا 
درمانی برای آن یافت نشده است و در نهایت 
منجر به مرگ بیمار می شود، خاطر نشان کرد: 
افرادی که دچار گزیدگی سگ می شوند باید 
ابتدا سریعاً به مدت ۲۰ دقیقه محل گزیدگی 
را با آب و صابون شستشو دهند و سپس بدون 
درنــگ به مراکز درمانی و بهداشــت مراجعه 

کنند.
جمع آوری سگ های ولگرد

 با شهرداری ها است
حمزه آقاپــور کاظمی، سرپرســت اداره کل 
دامپزشکی اســتان مازندران نیز با بیان اینکه 
جمع آوری سگ های ولگرد با شهرداری ها است 
و در این زمینه با مســئولان مربوطه مکاتبات 
لازم را داشتیم، گفت: اگر شهرداری ها دارای 
مراکز نگهداری ســگ های ولگرد باشــند ما 
آمادگی داریم واکسیناســیون و عقیم سازی 

را انجام دهیم.
وی در گفتگــو با خبرنگار مهــر با بیان اینکه 
در شهرســتان هایی نظیر بابلسر و آمل مراکز 
نگهداری ســگ های ولگرد داریم، ادامه داد: 
بعضی شهرداری ها افرادی را برای جمع آوری 
ســگ های ولگرد مشــخص کردند اما محل 
رهاســازی ندارند و سگ ها با اولین گرسنگی 

به شهرها بر می گردند.
وی با اشــاره به مــواردی که منجــر به گاز 
گرفتگی کودکی در مازندران توسط سگ های 
ولگرد شــد، ادامه داد: از مسئولان درخواست 
داریم در این زمینه کوتاهی نکنند، با توجه به 
احتمال مبتلا بودن حیوانات به بیماری هاری 
افرادی که در معرض گازگرفتگی حیوانات از 
جمله ســگ قرار می گیرند می بایست هر چه 

سریع تر واکسن این بیماری را تزریق کنند.
جمعیــت ســگ های ولگــرد در محیط های 
شــهری مازندران به طور فزاینده ای بالا رفته 
و مسئولان شــهرداری های استان می گویند 
کــه محل نگهداری لازم را بــرای جمع آوری 
سگ های ولگرد ندارند. از طرفی حمایت های 
لازم از سوی دیگر مسئولان برای مقابله با این 
معضل وجود ندارد و این مسئله شهرداری های 

استان را وارد برزخ بلاتکلیفی کرده است.

نصب حدود 2 هزار علمک گاز 
در استان چهارمحال و بختیاری

گروه شهرستانها - مهری کرفسی: مدیر عامل شرکت گاز استان چهارمحال 
و بختیاری از نصب حدود ۲ هزار علمک گاز در ۶ ماهه گذشــته در شــهرها و 

مناطق صعب العبور روستایی استان خبر داد.
 جهانبخش ســلیمیان مدیر عامل شرکت گاز اســتان چهارمحال و بختیاری 
گفت: از ابتدای ســال گذشــته، تعداد ۱99۲ عدد علمک گاز جدید در سطح 
اســتان نصب شده که از این تعداد ۸۰۸ علمک در شهرها و ۱۱۸4 علمک در 

سطح روستاها بوده است.
وی با اشــاره به صعب العبور بودن و دور دســت بودن روســتاهای باقیمانده و 
سختی چندین برابری اجرای لوله گذاری در مسیرهای ناهموار، سنگی و شیب 
دار گفت: تا پایان ســال جاری قدم های دیگری در بخش گازرسانی روستایی 
برداشته خواهد شد و تعداد دیگری از روستاهای این استان به شبکه سراسری 

گاز طبیعی متصل می شوند.
سلیمیان  تعداد علمک های نصب شده در سطح استان چهارمحال و بختیاری 
را ۲۰۱4۶۸مــورد عنــوان کرد و گفت: از این تعداد۱۱۸۸۱۱مورد در ســطح 

شهرها و ۸۲۶5۷ مورد در سطح روستاها نصب شده است.

در شش ماهه نخست سال جاری انجام شد 
 ۱۰ کیلومتر خط انتقال آب آشامیدنی 

در شهرستان قزوین 
گروه شهرستانها - ناهید نقدی: به گفته مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب 
اســتان قزوین: در شش ماهه نخست ســال جاری ۷۳۰۰ متر توسعه و اصلاح 
شبکه، ۱۰ کیلومتر اجرای خط انتقال و ۱۱5۸ مترمکعب ساخت مخزن ذخیره 
آب آشامیدنی در مناطق شهری و روستایی این شهرستان صورت گرفته است.

بــه گزارش روابط عمومی، داراب بیرنونــدی با اعلام این مطلب افزود: تولید و 
توزیع ۲۸ میلیون مترمکعب آب آشامیدنی، حفر چهار حلقه چاه و تجهیز شش 
حلقه چاه تامین آب و نیز رفع ســه هزار فقره حوادث مربوطه به خط انتقال، 

شبکه و انشعاب از دیگر فعالیت های صورت گرفته در سال جاری بوده است.
وی در خصوص انشــعاب های غیرمجاز نیز یادآور شــد: از ابتدای سال ۱4۰۲ 
تاکنون، تعداد ۲۶5 فقره انشعاب غیرمجاز شناسایی شده که از این تعداد ۱۳۱ 
مورد پس از اخذ جرایم قانونی به انشعاب دایم تبدیل و مابقی نیز در حال طی 
کردن مراحل اداری و قانونی مربوطه می باشــد.  گفتنی اســت حوزه مدیریت 
امور آب و فاضلاب شهرســتان قزوین خدمات خود را در ۷ شهر و ۲۲۰ روستا 

به حدود ۲۷۳ هزار مشترک شهری و روستایی ارائه می دهد.

مدیرعامل شرکت توسعه گردشگری شهرداری مشهد خبر داد
امضاء تفاهم نامه ایجاد آکواریوم بزرگ مشهد

مدیر عامل شرکت توسعه گردشگری شهرداری مشهد گفت: طی تفاهم نامه ای 
که با یکی از مدیران اصفهانی به امضا رســاندیم مقرر شــد که در مسیر ایجاد 
یک آکواریوم بزرگ در مشــهد با هم تبادلات علمی و فنی داشته باشیم تا در 

آینده چنین آکواریومی را در شهر مشهد شاهد باشیم.
امیر رمضانی در گفت وگو با ایســنا در خصوص انعقاد تفاهم نامه ای برای ایجاد 
آکواریوم غول پیکر در مشهد، اظهار کرد: چنین آکواریوم بزرگی تنها در کیش 
و اصفهان وجود دارد. ظاهرا اصفهان در دهه 9۰ به صورت BOT توســط یک 
شــرکت ترکیه ای آکواریومی را ساخته اســت و در بازه زمانی که با هم قرارداد 

داشتند، بهره برداری را انجام دادند.
وی اضافه کرد: اواخر سال گذشته موعد قرارداد آن ها به سر می رسد و آکواریوم 
را تحویل می گیرند و با توجه به اینکه علم نگهداری و توسعه آن در اختیار این 
شرکت ترکیه ای بوده ناچار می شوند آن را  بومی کنند، به این معنا که در مورد 
نگهداری آکواریوم ها و ادامه حیات آن مجموعه از متخصصان داخلی اســتفاده 

کنند که در کیش حضور داشتند.
مدیر عامل شرکت توسعه گردشــگری شهرداری مشهد ادامه داد: به هر حال 
همانطور که گفته شــده بود، علم نگهداری و ایجاد آکواریوم های بزرگ توسط 
آن ها به روز و بومی شــد. در همین راســتا جلســه ای با مدیر عامل آن شرکت 
تشــکیل دادیم و در نهایت تفاهم نامه ای را به امضا رساندیم که در مسیر ایجاد 
یک آکواریوم بزرگ در مشــهد با هم تبادلات علمی و فنی داشته باشیم تا در 

آینده چنین آکواریومی را در شهر مشهد نیز شاهد باشیم.
وی خاطرنشــان کرد: ایجاد این آکواریوم را یا به شرکت اصفهانی و یا شرکتی 
دیگر خواهیم ســپرد کــه برای مدل های مختلف اقتصــادی این طرح باید به 

تفاهم هایی برسیم. 
به عنوان مثال روی مکانی بر اســاس بررســی های نقطه یابی که شرکت انجام 
می دهــد، به تفاهم برســیم و مکان مورد نظر را در اختیــار آن ها برای ایجاد 
آکواریوم قرار دهیم تا در صورت اجرا مردم بتوانند از این فضای گردشگری  که 
جالب هم است و به نوعی گردشگری طبیعی محسوب می شود، استفاده کنند.

کاهش تنش آبی در البرز
مدیرعامل شرکت آبفای البرز گفت: برای تامین منابع آبی ساکنان البرز ۱۰4 

حلقه چاه جدید و قدیمی حفاری، احیاء و تجهیز شده است.
به گزارش ایســنا، حمیدرضا نامداری اظهار کرد: با اقدامات صورت گرفته طی 

هشت ماه گذشته، اکنون شاهد کاهش تنش آبی در این استان هستیم.
مدیرعامل شــرکت آبفا البرز افزود: طرح ها و پروژه های آبرسانی شرکت آبفای 
استان البرز طی هشت ماه اخیر چند برابر پروژه های این شرکت در چهار سال 

گذشته است.
وی با اشــاره به مشکل کم آبی در شــهرهای فردیس و گرمدره اظهار کرد: با 
اجرای طرح های آبرســانی ضربتی مشــکل کم آبی این مناطق برطرف شده و 
اکنون نیز ۲ پروژه برای تامین آب شرب درازمدت شهرستان ۸۰۰ هزار نفری 

فردیس در حال تکمیل است.
نامداری گفت: یک هزار و۳۰۰ لیتر بر ثانیه طی هشــت ماه گذشته به ظرفیت 
آبی استان البرز اضافه شد و در کنار آن اصلاحاتی که در شبکه خطوط انتقال 

و توزیع آب استان انجام دادیم.
وی به تکمیل تصفیه خانه های شماره یک و۲ کرج به عنوان بخشی از فعالیت ها 
در سال جاری اشاره کرد و افزود: احداث و تکمیل تصفیه خانه شماره سه کرج 

در حال انجام است.

اخبار کوتاه

معاون محیط زیست قم گفت: در مواقعی شاهد 
هستیم که مدیریت شرکت های بزرگ صنعتی 
در تهران مســتقر است اما واحدهای مرتبط با 
آن ها که آلایندگی زیاد دارند در قم مســتقر 

می شوند که نباید چنین اجازه ای داشته باشند.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، سید احمد 
شفیعی بیان داشت: افرادی هستند که به دلیل 
وجود آلایندگی واحد صنعتی و ســایر موارد 

مرتبط با آن نمی توانند مجوز فعالیت صنعتی 
خود را در محدوده  استان تهران بگیرند و برای 
همین مدیریت شــرکت را در تهران ایجاد، اما 
واحد صنعتی مورد نظر خود را در اســتان های 
همجوار تهران همچون قم راه اندازی می کنند.

وی با اشاره به این که این کار تنها موجب تولید 
پسماندهای صنعتی در قم می شود، افزود: نیاز 
اســت تا مسئولان دســتگاه های مرتبط برای 
حفظ محیط زیســت و توجه به موضوع مهم 
سلامت شــهروندان، اجازه فعالیت این گونه از 

صنایع آلاینده را در استان ندهند.
شــفیعی  ادامه داد: قم نباید بــه هیچ عنوان 

محلی برای حضور این گونه از صنایع باشــد و 
به جای آن نیاز است که از سرمایه گذاری ها در 
بخش ایجــاد صنایع پاک، فناور،  دانش بنیان و 
متناسب با شرایط زیست محیطی قم حمایت 

شود.
شــفیعی گفت: حتی اگر از نگاه اقتصادی هم 
به این موضوع نگاه کنیم، متوجه می شویم که 
در شرایط کنونی استقرار صنایع در استان باید 
مطابق سیاست های خاصی باشد و نباید اجازه 

داد هر صنعتی در هر سطحی وارد قم شود.
وی افزود: هر اندازه صنایعی که در قم مستقر 
می شوند پیشرفته و دارای تجهیزات لازم برای 

مدیریت و کاهش آلایندگی واحد باشــند، از 
محیط زیست اســتان حفاظت بهتری صورت 
می گیــرد، بنابراین نیاز اســت در قم بر روی 

این گونه صنایع تمرکز شود.
در بخش صنعــت، قم دارای هفت شــهرک 
صنعتــی شــکوهیه، الغدیــر، چاپ و نشــر، 
ســلفچگان، محمودآباد، درودگــران، فناوری 
اطلاعات و ارتباطــات )I.C.T( و چهار ناحیه 
صنعتی خورآباد، دســتجرد، ســیرو و طغرود 
اســت که هر کدام از آن هــا موقعیت ممتازی 
برای توسعه ســرمایه گذاری، تولید و اشتغال 

دارند.

استاندار کردستان گفت: چشم انتظاری بیش از 
۱۸ ساله کردستانی ها برای شنیدن سوت قطار 
به ایســتگاه آخر رسیده اســت و این پروژه تا 
پایان مهربا حضور رئیس جمهور افتتاح خواهد 

شد.
اســماعیل زارعی کوشــا در دیــدار با معاون 
اجرایــی رییس جمهور و مجمــع نمایندگان 
مردم کردســتان در مجلس شورای اسلامی، 
با اعلام رشــد ۱۰ پله ای کردستان در بودجه 
۱4۰۲ اظهار داشت: سال گذشته کردستان در 
قانون بودجه در ردیف ۲4 کشــور قرار داشت، 
اما امسال به رتبه ۱4 رسیده و توانسته ایم سهم 

بیشتری از بودجه را به خود اختصاص دهیم.
استاندار کردستان خاطر نشان کرد: در دو سال 
قبل عملکرد عمرانی کردستان معادل سه برابر 
۱۰ سال قبل از دولت ســیزدهم است.وی با 
اشاره به کلان پروژه راه آهن سنندج- همدان 
تصریح کرد: عملیات اجرایی این پروژه روز های 
پایانی را طی می کند و تا پایان مهرماه ســال 

جاری به بهره برداری می رسد.
اســماعیل زارعــی کوشــا بــا بیــان اینکه 
چشــم انتظاری بیش از ۱۸ ساله کردستانی ها 
برای شــنیدن ســوت قطار به ایســتگاه آخر 
رسیده است، گفت: این پروژه تا پایان مهر سال 

جاری با حضور رئیس جمهور افتتاح و با اعزام 
نخســتین کاروان مسافر به مشهد مقدس، به 

خط سراسری راه آهن کشور متصل می شود.
پیشرفت 9۶ درصدی پروژه راه آهن سنندج

معاون اجرایی رئیس جمهور نیز در این جلسه 
با اشاره به مصوبات دور اول سفر رییس جمهور 
به استان کردستان گفت: از مصوبات دور اول 
ســفر رییس جمهور به کردستان بیش از پنج 

هزار میلیارد تومان تخصیص داده شده است.
محســن منصوری عنــوان کرد: بــا توجه به 
اینکه ســفر آیت الله رییسی به کردستان جزو 
آخرین ســفر های اســتانی دور قبل بود، اما 
شاهد پیشــرفت های خوبی در بهره برداری از 
پروژه های عمرانی و اقتصادی در این اســتان 
بودیم، ان شــاءلله در ســفر بعدی آقای رییس 
جمهور به این اســتان پروژه های اقتصادی و 
عمرانی دیگری به فرآیند بهره برداری برسند. 

وی از بهره برداری پــروژه راه آهن همدان – 
ســنندج در سفر آتی رییس جمهور به استان 
کردستان خبر داد و اظهار داشت: این راه آهن 
یکــی از قدیمی ترین و مهمتریــن پروژه های 
حمل ونقل کشــور و قرار است بعد از ۱۸ سال 

افتتاح شود.
منصوری با بیــان اینکه این خط راه آهن برای 

نخستین بار اســتان کردســتان را به شبکه 
ریلی کشــور متصل کرده و مصوب شــده که 
در فاز های بعدی تا مرز باشماق و خاک عراق 
امتداد یابد، یادآور شد: تکمیل این مسیر یک 
ابرپروژه ریلی محســوب می شود که ترانزیت 
ریلی غرب کشــور را متحول می کند، بنابراین 
این اقدام نشان دهنده عزم دولت در گسترش 

شبکه ریلی کشور است.
سرپرست نهاد ریاســت جمهوری تاکید کرد: 
باید پروژه هایی اجرایی شــود که بیشــترین 
اثرگذاری را برای مردم داشته باشد. منصوری 
بیان کرد: در جلســات عمرانی و اقتصادی که 
در روز هــای آینده برگزار خواهیم کرد، تأمین 
اعتبارات و همچنین راه کار های حل مشکلات 
استان کردستان بامحوریت علم بودجه ریزی و 
لحاظ کردن اقتضائات واکاوی خواهد شد.وی 
با تاکید بر اینکه تلاش و اولویت دولت تکمیل 
پروژه های نیمه تمام است، تصریح کرد: استان 
کردســتان ظرفیت های اقتصادی زیادی دارد 
که مع الأســف تا کنون مورد توجه جدی قرار 
نگرفته اســت و دولت ســیزدهم تلاش دارد، 
ضمــن احیای ظرفیت اقتصادی این اســتان، 
مشــکلات واحد هــای تولیــدی و نیاز هــای 

اقتصادی را برطرف کند.

معــاون اجرایی رییس جمهــور گفت: دولت 
همواره بر نهضت اتمــام پروژه های نیمه تمام 
تاکید دارد و این مهم، سیاســت قطعی دولت 
است؛ بنابراین تکمیل پروژه هایی که پیشرفت 
فیزیکی بالایی دارند، در اولویت هســتند. وی 
در بخشــی دیگری از سخنان خود با تاکید بر 
ضــرورت همدلی دولت و مجلــس برای حل 
مشــکلات مردم، خاطر نشــان کرد: همراهی 
و همســویی مجلس و دولت قطعــا می تواند 
اتفاقات خوبی را برای کشــور و مردم رقم زند 
که دســتاورد های این همراهی جزو توفیقات 
جمهوری اسلامی و تمام اجزای نظام حکمرانی 

به شمار می رود.
وی در پایان ضمن تمجید از وطن دوستی مردم 

قهرمان پرور اســتان کردســتان و ایستادگی 
آن ها در مقابل توطئه های دشمنان قسم خورده 
جمهوری اســلامی ایران در طول عمر بابرکت 
انقلاب اســلامی، حل مشــکلات کردستان را 
از اولویت های دولت سیزدهم برشمرد.گفتنی 
اســت، در ادامه این نشست، نمایندگان مردم 
شریف استان کردستان ضمن تشکر از اقدامات 
و زحمات دولت سیزدهم، نظرات، پیشنهادات 
و درخواست های خود را برای انجام هرچه بهتر 
سفر رییس جمهور به این استان مطرح کردند.
نمایندگان همچنین بر توسعه آینده اقتصادی 
و توسعه شبکه ریلی، ضرورت اتمام پروژه های 
عمرانی، اتصال کریدور شــمال غرب و جنوب 

غرب در استان کردستان تاکید کردند.

مدیر باغبانی جهاد کشاورزی گلستان از آغاز برداشت زیتون از مزارع گلستان خبر 
داد و افزود: برداشــت زیتون کنسروی تا اواخر مهر و زیتون روغنی تا اواخر آبان 

در گلستان ادامه دارد.
نویدرضا فراهانی در گفت وگو با خبرنگار ایسنا اظهار کرد: بیش از 5 هزار و 5۰۰ 

هکتار باغ زیتون در استان گلستان احداث شده که 5 هزار هکتار آن بارده است.
وی از کاهش برداشــت زیتون از باغات اســتان گلســتان خبر داد و افزود: سال 
گذشــته ۱۲ هزار تن زیتون از ســطح باغات گلستان برداشت شد که این میزان 
امسال  به پنج تن کاهش داشت.  مدیر باغبانی جهادکشاورزی گلستان به وضعیت 
کارخانه های فرآوری زیتون اســتان اشــاره کرد و گفت: ۱4 کارخانه دو منظوره 
فرآوری زیتون برای تهیه کنسرو و روغن با 5۰ درصد ظرفیت اسمی فعال هستند 

که ۲5 درصد ظرفیت آن ها از محصول تولیدی استان تأمین می شود.
این مقام مســئول با توضیح اینکه باغات زیتون در کشور به صورت یک سال در 
میان عملکرد خوبی داشته و به اصطلاح سال »آور« و »نیاور« داریم، تصریح کرد: 
عملکرد باغات زیتون گلســتان در ســال های  آور در هر هکتار ۲.5 تا ۳ تن و در 
سال های نیاور ۸۰۰ تا یک تن در هر هکتار است. فراهانی میزان اشتغالزایی باغات 

زیتون گلستان در فصل برداشت محصول را ۳ هزار و 9۰۰ نفر اعلام و تصریح کرد: 
گلستان با داشتن شرایط اقلیم مناسب و زمین های مستعد از قطب های مهم تولید 
زیتون کشور به شمار می رود که به گفته مسئولان سازمان جهادکشاورزی ظرفیت 

ایجاد ۶۰ هزار هکتار باغ زیتون در این استان وجود دارد.
مدیر باغبانی سازمان جهادکشاورزی گلستان با اشاره به اینکه 4۰ درصد محصول 
زیتون گلستان به صورت کنسروی و ۶۰ درصد در کارخانه های روغن کشی مورد 
استفاده قرار می گیرد، گفت: باغات زیتون گلستان بیشتر در نواحی شرق استان و 
از ارقام کرونایکی، میشن، مانزا، بلیدی، آریسونا، آرییکن، مانزالیا و ملکشاهی است.
وی با بیان اینکه برداشــت زیتون کنسروی تا اواخر مهر و زیتون روغنی تا اواخر 
آبان در گلســتان ادامه دارد، افزود: زیتون تولیدی کشاورزان گلستان به صورت 

توافقی به کارخانه های فرآوری استان فروخته می شود.

معاون محیط زیست قم:

پسماند صنایع بزرگ تهران نباید در قم مستقر شود

کردستان در آستانه پایان دو دهه انتظار برای سوت قطار

مدیر باغبانی جهاد کشاورزی گلستان:

برداشت زیتون در گلستان آغاز شد

 مؤثرترین راه برای کاهش و کنترل سگ های ولگرد 
روش» CNVR « اســت که مخفف کلمــات   »گرفتن، 

 عقیم سازی، واکسینه کردن و رهاسازی« است

شهروندان نگران و شهرداران سرگردانند

سگ های ولگرد ابرچالش سلامت در مازندران

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شفت
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سندرسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئیننامه قانون تعیین تکلیف ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
برابــر رای شــماره ۱4۰۲۶۰۳۱۸۰۱۲۰۰۱۸۶9 مورخــه ۱4۰۲/۰5/۰۲ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی  مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شفت تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی هادی سلمان پور کوشک 
مولا فرزند اسمعیل شماره شناسنامه ۲۲۸۰45۶۰95 صادره از شیراز در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر یک باب خانه به مساحت 
۲9۱/4۰ متر مربع دارای کاربری مسکونی می باشد. به شماره پلاک ثبتی فرعی ۷۸۶ مجزی شده از پلاک های ۱۰۳ و ۱۰4 متصل بهم واقع 
در قریه احمد سرگوراب شفت سنگ اصلی ۲4 بخش ۲۱ گیلان خریداری ازمالکیت رسمی خدابخش نیک احمدسرائی )زارع صاحب نسق( 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ۱5روز آگهی می شود، اشخاصی که نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراض داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین نوبت آگهی به مدت دوماه اعتراض خودرا به این اداره تسلیم و ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

و یا عدم ارائه گواهی تقدیم دادخواست وفق مقررات نسبت به ادامه عملیات ثبتی و صدور سند مالکیت اقدام خواهد شد. م الف 901

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/07/04
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شفت- نعمت ذوقیتاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/07/18

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمان  های فاقد سند رسمی  حوزه ثبتی شهرستان فومن 

برابــر رای شــماره ۱4۰۲۶۰۳۱۸۰۰۳۰۰54۷۸ -۱4۰۲/۰۶/۱۸ هیــات موضوع قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان  های فاقد ســند رسمی  مستقر در واحد ثبتی فومن تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی محمد نصری زاده ماسوله 
فرزند ساســان در ششــدانگ یک باب دکان به مساحت ۱۳۷/5۰  متر مربع به شماره پلاک ۶۰۲ فرعی مفروز و مجزی شده از 
پلاک شماره ۳ فرعی از ۷۰ اصلی واقع در گران بخش ۲4 گیلان محرز گردیده است، لذا به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به 
فاصله ۱5 روز آگهی  می شود و در صورتی که اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند  می توانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت ۲ ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم 
اعتراض دادخواســت خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند، بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول گواهی 

اقامه دعوی طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م الف 1041
 تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/07/18

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/08/02

 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی
 و ساختمان  های فاقد سند رسمی  حوزه ثبتی شهرستان فومن 

برابــر رای شــماره ۱4۰۲۶۰۳۱۸۰۰۳۰۰5۷5۱ -۱4۰۲/۰۶/۲۷ هیــات موضوع قانون تعیین تکلیــف وضعیت ثبتی اراضی و 
ســاختمان  های فاقد سند رسمی  مســتقر در واحد ثبتی فومن تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی احمد وجدانی گیگاسری 
فرزند قربانعلی در ششــدانگ یک باب خانه و محوطه به مساحت ۲۰۰  متر مربع به شماره پلاک ۳۰9۳ فرعی مفروز و مجزی 
شــده از پلاک شــماره ۱۷۲ فرعی از ۶۲ اصلی واقع در کلاشم بخش ۲4 گیلان محرز گردیده است، لذا به منظور اطلاع عموم 
در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی  می شود و در صورتی که اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته 
باشــند  می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت ۲ ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند، بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول گواهی اقامه دعوی طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م الف 958
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/07/18

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/08/02
سرپرست ثبت اسناد و املاک شهرستان فومن
 سید مجتبی قیوم زاده

سرپرست ثبت اسناد و املاک شهرستان فومن
سید مجتبی قیوم زاده


